
با مشخص شدن وضعیت گروه بندی مرحله نهایی مقدماتی 

جام جهانی در منطقه آسیا تیم ملی فوتبال کشورمان باید 

از ۱۱ شهریور رقابت خود در این مرحله حساس را آغاز 

کند. این درحالی است که در فاصله حدود دوماه مانده تا 

این رقابت ها فقط تکلیف کلیات کار، یعنی ماندن و ادامه 

همکاری با اسکوچیچ مشخص شده و از جزئیاتی مثل 

ادامه همکاری کریم باقری با تیم ملی، برگزاری اردوها و 

بازی های تدارکاتی و سایر مسائل مرتبط همچنان خبری 

نیست. البته درباره وضعیت کریم باقری که به صورت موقت 

و به قول خودش به عنوان میهمان در مدت سه هفته تیم 

ملی را همراهی کرده بود، گمانه زنی ها و شایعات زیاد است 

تا جایی که چندی پیش این طور منتشر شده بود که یحیی 

گل محمدی سرمربی پرسپولیس از وی درخواست کرده 

برای ادامه همکاری هرچه سریع تر تکلیفش را مشخص کند 

اما باقری اعتقاد دارد او در برهه زمانی فعلی با پرسپولیس 

قرارداد داشته و درباره تیم ملی با هیچ فردی صحبت 

و مذاکره نکرده است. به همین بهانه و البته گروه تیم 

ملی دقایقی با باقری به صحبت پرداختیم. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با مربی پرسپولیس و تیم ملی را در زیر 

می خوانید.

از قرعه کشی تیم ملی و مشخص شدن وضعیت این تیم 

صحبت مان را شروع کنیم. به نظر شما این قرعه برای تیم 

ملی مناسب بود؟

به نظر من تیم ملی در گروه مناسبی قرار گرفته و قرعه خوبی برای 

این تیم تعلق گرفت. در هر صورت جدا از قرعه ای که متعلق به 

تیم ملی شد من فکر می کنم اصلا مهم نبود که با چه تیم هایی 

هم گروه شویم چون ما یک تیم ملی خیلی خوب با بازیکنان 

و کادر قدرتمند و باشخصیتی داریم که می توانند مقابل هر 

حریفی با تمامی توان ظاهر شده و قدرت نمایی کنند. درحال 

حاضر تیم ملی ترکیبی از بازیکنان باتجربه و جوان است و به 

همین دلیل است که می گویم نباید برایمان مهم باشد که با 

چه تیم هایی هم گروه شویم. 

در هر صورت برخی حریفان سخت تر و برخی راحت تر 

ع می توان با امیدواری  هستند و نسبت به این موضو

بیشتری حالا صحبت کرد. 

بله درست است حالا که قرعه کشی شده فکر می کنم تیم 

ملی با یک قرعه مناسب در یک گروه خوب و مطلوب قرار 

گرفته است. 

کره جنوبی، امارات، عراق، سوریه و لبنان حریفان کشورمان 

هستند. به نظر شما می توانیم از پس حریفان بربیاییم؟

اینها همه تیم های خوبی هستند اما تیم ما هم بسیار قوی و 

قدرتمند است و فکر می کنم با بازی های خوب بتوانیم از این 

گروه به جام جهانی صعود کنیم. هرچند معتقدم این اتفاق 

باید بیفتد چون انتظاری غیر از این از تیم ملی و این بازیکنان 

نمی رود چون آنها از قدرت لازم برای تحقق این امر برخوردار بوده 

و لیاقت و استحقاق صعود به جام جهانی را دارند. 

دقیقا اسکوچیچ هم گفته بود مهم نبود با چه تیم هایی 

هم گروه شویم. 

بله درست است نباید هم مهم باشد چون ما تیم ملی ایران 

هستیم؛ بلکه مهم فقط این است که تیم ملی به جام جهانی 

صعود کرده که با این بازیکنانی که دراختیار دارد ان شاءالله 

این اتفاق مهم بیفتد. 

آخرین  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس  خادم  عزیزی 

مصاحبه اش گفته بود، درخصوص وضعیت شما باید 

این  و  کند  صحبت  پرسپولیس  باشگاه  مسئولان  با 

درحالی است که در آخرین اخبار درخصوص وضعیت تان 

با پرسپولیس این طور خواندیم که گل محمدی از شما 

درخواست کرده از بین این تیم و تیم ملی زودتر یکی را 

انتخاب کنید. 

خیر این اخبار مطرح نیست اولا که همان طور که قبلا هم گفته 

بودم من با پرسپولیس قرارداد دارم و در ارتباط با تیم ملی هیچ 

صحبت جدی نشده و نه کسی با من صحبت کرده و نه من با 

کسی صحبت کردم. 

قلب تان چه می گوید پرسپولیس یا تیم ملی؟

والله قلبم چیز خاصی فعلا نمی گوید! در رابطه با این موضوع 

نمی خواهم زیاد صحبت کنم حالا ان شاءالله به وقتش در این 

خصوص بیشتر صحبت خواهم کرد. 

به عنوان فردی که به عنوان بزرگ تر همراه با ملی پوشان 

به بحرین رفتید در این رقابت ها چه گذشت. شما سال ها 

به عنوان بازیکن در تیم ملی بودید و این بار در سمت 

دیگری این تیم را همراهی کردید. خاطرات آن دوران 

برایتان زنده نشد؟

همه چیز فرق کرده و شرایط نسبت به آن زمان طبیعتا 

متفاوت شده است و نمی توان انتظار چیزهایی که ۲۰ 

سال پیش دیده و جوی که از نزدیک تجربه کرده بودم را 

الان هم داشته باشم. همه چیز فرق کرده از مدل ها تا 

رفتار و اخلاق ها اما سه هفته ای که میهمان تیم ملی 

بودم همه چیز خیلی خوب بود. مهم این بود که 

بچه ها می خواستند در این چهار مسابقه برنده شوند و نتیجه 

لازم را برای صعود به مرحله بعدی رقابت ها بگیرند که خدا را 

شکر این اتفاق افتاد. 

زمانی که همراه با تیم ملی ابتدا به اردوی کیش و سپس 

بحرین رفتید خیلی ها گفتند شاید در کادرفنی کسی نبود 

که بخواهد مثل شما اوضاع را تحت کنترل گرفته و حواشی 

را جمع کند و به نظر می رسد به عنوان یک مدیر به تیم ملی 

اضافه شدید. خودتان به این موضوع قائل بودید که در این 

رابطه به اردوی تیم ملی اضافه می شوید؟

همان طور که گفتم من در سه هفته ای که همراه با تیم ملی 

در اردو بودم واقعا هیچ حاشیه ای ندیدم که بخواهیم در این 

خصوص صحبت کنم. بسیاری از بازیکنان فعلی تیم ملی 

بازیکنان حرفه ای هستند که در خارج از کشور بازیکنانی موفق 

محسوب شده و الان دیگر مثل گذشته نیست؛ چراکه آنها در 

کشورها و تیم هایی که هستند حرفه ای گری را یاد گرفته اند و 

این رفتار حرفه ای را در اردو شاهد هستیم و به شخصه در این 

مدت شاهد چیزی غیر از این موضوع نبودم و تاکید می کنم در 

سه هفته ای که با تیم ملی بودم چیز خاصی را از بازیکنان ندیدم . 

به کادر فنی از لحاظ مسائل فنی هم کمک کردید یا وظایف 

مدیریتی داشتید؟

بله از لحاظ فنی کمک کردم و اسکوچیچ به من لطف داشت 

جاهایی که لازم بود با من صحبت و مشورت می کرد. 

شما خودتان دوست داشتید اسکوچیچ همراه با تیم 

ملی بماند و کارش را با این تیم ادامه بدهد یا نظر دیگری 

داشتید؟

 چراکه نه؟ صددرصد اسکوچیچ در این یک سال و نیم 

زحمات زیادی را کشیده، وقت گذاشته و بازی ها را دیده 

و حریفان را آنالیز کرده و شناخت خوبی از بازیکنان 

پیدا کرده و فکر می کنم در این بازی ها هم خوب 

کار کرد و مستحق ماندن را داشت و فکر می کنم 

این اقدام یعنی ادامه همکاری با اسکوچیچ یک 

تصمیم خوب از سوی فدراسیون فوتبال بود. 

یک مقدار هم درباره پرسپولیس صحبت 

کنیم، از وضعیت این تیم چه خبر؟

اگر اجازه بدهید این گفت وگو به مسائل تیم 

ملی اختصاص داشته باشد و بعدا درباره 

پرسپولیس بیشتر صحبت خواهم کرد. 

مراســـم قرعه کشی مرحله ســـوم و پایانی انتخابی 

جام جهانی فوتبال در قاره آسیا روز پنجشنبه برگزار 

شـــد و طبق آن تیم ملی کشـــورمان در گروه اول با 

کره جنوبی، امارات، عراق، سوریه و لبنان همگروه شد 

و در گروه دوم نیز ژاپن، اســـترالیا، عربستان، چین، 

عمان، ویتنام قرار گرفتند. بسیاری از کارشناسان بر 

این باورند که شاگردان اسکوچیچ با قرعه مناسبی 

مواجه شده اند؛ چراکه در این گروه دو تیم و در گروه 

دیگر ســـه تیم مدعی صعود حضور دارند که کار را 

برای ایران ســـاده تر می کند، هرچند نباید فراموش 

کرد ایران در مرحله قبلی و در غیاب تیم های مدعی 

برای صعود به این مرحله با مشکل مواجه شد و ساده 

گرفتن مسابقات مرحله نهایی می تواند منجر به از 

دست دادن جام جهانی شود. 

فیفـــا در واکنش به این قرعه کشـــی اعلام کرد که 

تیم ملی کشـــورمان و تیم ملی کره جنوبی مدعیان 

اصلی گروه برای صعود به جام جهانی هستند. فیفا 

نوشـــت: »تیم های ملی کره  جنوبی و ایران 9 بار در 

5 دوره اخیـــر راهیابی به جام جهانی، روبه روی هم 

قرار گرفتند و تجربه بالایی در این مسابقات دارند.« 

رقابت های جام جهانی ۲۰۲۲ قطر درحالی برگزار 

می شود که نحوه صعود تیم های حاضر در این جام 

به این صورت اســـت که از هر گروه ۲ تیم مستقیما 

بـــه جام جهانی صعود می کند و تیم های ســـوم در 

مســـابقه پلی آف شـــرکت خواهند کرد و برنده آنها 

راهی پلی آف بین المللی خواهد شـــد که چهار تیم 

از کنفدراســـیون های آسیا، اقیانوسیه، کانمبول و 

کونـــکاکاف حضور دارند و درنهایت دو تیم برنده به 

جمع 3۲ تیم برتر جام جهانـــی راه پیدا می کنند. 

پلی آف بر اســـاس قرعه کشی بین نمایندگان آسیا 

)تیم پنجم و یا برنده پلی آف تیم های سوم هر گروه 

در آسیا(، اقیانوسیه، آمریکای جنوبی )تیم پنجم( 

و تیم چهارم کونکاکف خواهد بود.  مســـابقات قرار 

است به صورت رفت و برگشت برگزار شود و زمان بندی 

رقابت ها نیز مشخص شده است، در این حال هنوز 

مشخص نیست که کشورها می توانند میزبان باشند 

یا رقابت ها در یک کشور متمرکز برگزار خواهد شد. 

هر چند گفته می شود عراق و سوریه شریط میزبانی 

ندارند و درصورت برگزاری غیرمتمرکز، باید دیدارهای 

خانگی را در کشوری دیگر برگزار کنند. 

قرعه کشـــی تا حدی به نفع ایـــران رقم خورد و حالا 

نوبت مسئولان فوتبال است که با فراهم کردن اردو 

و بازی های تدارکاتی تیمی آماده را روانه مسابقات 

کنند تا شاهد سومین حضور پیاپی در جام جهانی 

باشـــیم. اتفاقی که در گفت وگوی »فرهیختگان« با 

سه تن از ســـتاره های پیشین تیم ملی یعنی کریم 

باقری، مهدی پاشـــازاده و محمد نصرتی هم به آن 

اشاره شده است. 
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باقری در گفت وگو با »فرهیختگان«: گروه بندی مهم نیست، صعود به جام جهانی اهمیت دارد

کسی درباره تیم ملی با من صحبت نکرده است
 در 3 هفته ای که کنار ملی پوشان بودم هیچ حاشیه ای ندیدم                        اسکوچیچ زحمات زیادی کشید و استحقاق ماندن را داشت

 قرعه مناسب ایران در مقدماتی جام جهانی فوتبال

یک وقت هت تر
محمدرضاحاجیعبدالرزاق

روزنامهنگار

خبرنـگار  بـا  گفت وگـو  در  نصرتـی  محمـد 

»فرهیختـگان« درخصـوص گـروه تیم ملـی 

مقدماتـی  رقابت هـای  در  ایـران  فوتبـال 

جام جهانـی اظهارداشـت: »مـن معتقـدم کـه 

قرعه بسـیار مناسـب برای ما رقم خورد و حتی 

اگـر خودمـان هـم می خواسـتیم قرعه هـا را 

برداریـم، از این قرعه ها، قرعه های سـخت تری 

برمی داشـتیم، فکـر می کنـم الان روی کاغـذ 

شـانس بسـیار زیادی برای صعود داریم، اما با توجه به قرعه کشـی 

انجام شده شرایط ما خیلی بهتر شد. این درحالی است که اخیرا 

در بازی هایـی کـه بـا تیم هـای ملـی عـراق و سـوریه برگـزار کردیم، 

موفق شـدیم هر دو کشـور را شکسـت دهیم، در رقابت با لبنان و 

امـارات نیـز در اکثـر مواقـع موفق تـر عمـل کردیـم، چـه در دوره ما 

و چـه در ادوار بعـدی چندین بـار بـا امـارات و لبنـان بـازی کـرده و 

توانسـتیم آنهـا را شکسـت دهیـم و فقط کره جنوبـی می ماند که تا 

حـدی حریـف سـنتی ما محسـوب می شـود، اما اگـر بخواهیم این 

تیـم را بـا ژاپـن یـا اسـترالیا قیـاس کنیـم تیـم ضعیف تری اسـت.« 

مدافـع سـابق تیم ملـی دربـاره اینکـه تا چـه اندازه تیم ملی شـانس 

صعود دارد، گفت: »فکر می کنم قطعا شانس اول صعود هستیم. با 

توجه به پتانسـیل و کیفیتی که تیم ملی و ملی پوشـان دارند نه تنها 

قطعـا بـه جام جهانـی صعـود می کنیم، بلکه من امیـدوارم که با این 

بازیکنـان بتوانیـم از دور گروهـی جام جهانی به مرحله حذفی برای 

اولین بـار صعـود کنیـم، هرچنـد گروهـی کـه در آن قـرار می گیریـم 

نیـز در ایـن امـر موثـر اسـت و امیدوارم در هر صـورت این اتفاق برای 

اولین بار بیفتد، یعنی من تا این حد به تیم ملی کشـورمان امیدوار 

هسـتم و ایـن حرف هـا را بی اسـاس نمی زنـم. وقتـی بازیکنـی مثل 

طارمـی، سـردار آزمـون و جهانبخـش را داریـم و وقتـی این بازیکنان 

بـه تیم هایـی مثـل چلسـی و یوونتـوس گل می زنند بقیـه بازیکنان 

نیـز بـه یـک خودبـاوری و اعتماد به نفس بالا می رسـند.« 

نصرتـی دربـاره نحـوه برگـزاری رقابت هـا و اینکـه گفتـه می شـود 

امکان میزبانی امارات بیشـتر از سـایر کشورهاست، گفت: »دقیقا 

نمی دانـم و بایـد ایـن موضـوع هرچه سـریع تر مشـخص شـود، اما 

واقعیت این اسـت که الان چون ما توانسـتیم در مرحله مقدماتی 

بازی های مـان را به صـورت متمرکـز در بحریـن برگـزار کنیم، نهایتا 

اگـر بخواهـد ایـن بازی هـا به صورت متمرکز در امارات یا هر کشـور 

دیگـری برگـزار شـود قطعـا ایـن تجربه بـه نفع ما شـده و می توانیم 

بـا اعتمـاد بـه نفس بهتری ادامـه رقابت ها را انجام 

دهیم، اما اگر هم رفت و برگشـت برگزار شـود این 

موضـوع هم بسـیار خوب اسـت، چـون می توانیم 

از شـرایط میزبانی بهترین اسـتفاده را ببریم و این 

هـم یک نکته حائزاهمیت اسـت.« 

ملی پـوش اسـبق فوتبـال کشـورمان دربـاره ادامه 

همـکاری با اسـکوچیچ تاکید کـرد: »فکر می کنم 

بـه پـاس زحماتـی کـه ایـن مربـی بـرای تیم ملـی 

کشید و در این برهه حساس که کار سخت و پراسترسی را داشتیم 

و عملکـرد قابـل قبـول در این ۴ بـازی، فکر می کنم حرکت مثبتی 

از سوی فدراسیون فوتبال درجهت ادامه همکاری با این سرمربی 

انجـام شـد. هرچنـد یـک نکتـه مهـم این اسـت کـه مهم ترین رکن 

یـک تیم ملـی فوتبـال بازیکنـان هسـتند و وقتـی کـه آنهـا از کار 

کـردن بـا اسـکوچیچ و کادر ایـن مربـی اعـلام رضایـت می کنند به 

نظـر مـن هـم بهتریـن راه حـل ایـن بـود کـه با ایـن مربی کارمـان را 

ادامـه بدهیـم کـه ایـن امر هم میسـر و محقق شـد.« 

نصرتـی دربـاره بازی هـای تیـم ملـی مقابـل حریفـان در مرحلـه 

نهایـی مقدماتـی جـام جهانـی در منطقـه آسـیا و تجربه شـخصی 

از دیدارهایـی کـه قبـلا خـودش در مقابـل ایـن رقبـا بـه میـدان 

رفتـه یـادآور شـد: »درخصـوص سـوریه خود من به شـخصه دو گل 

به عنـوان یـک مدافـع بـه ایـن کشـور زدم. ایـن تیـم نسـبتا ضعیف 

اسـت هرچنـد بازی هـای یـورو نشـان داد کـه هیـچ تیمـی ضعیف 

نیسـت و بایـد همـه حریفـان را جـدی گرفت. در مقابـل امارات نیز 

بارها در این کشور بازی کردم و حتی بازیکنان امروزی این کشور 

را هم می شناسـم آنها تیم خیلی قدرتمندی نیسـتند و می توانیم 

در خـود ایـن کشـور هـم امـارات را شکسـت بدهیم. از سـوی دیگر 

خـود مـن ۶ تـا ۷ بـازی بـا کره جنوبی انجام دادم کـه در ۷۰ درصد 

ایـن بازی هـا برنـده بودیـم. در مقابـل لبنـان هـم بیشـتر مواقـع 

موفـق عمـل کرده ایـم ایـن کشـور هـم نمی توانـد خیلی خطرسـاز 

باشـد. دربـاره عـراق نیـز هـم خـود مـا در جـام ملت هـا ایـن تیـم را 

شکسـت دادیـم و هـم بچه هـا بـه تازگی دوبـاره عراقی هـا را بردند و 

فکـر می کنـم خـدا را شـکر در گـروه خوبی هسـتیم و اگر بخواهیم 

قیـاس کنیـم نسـبت بـه حریفانـی مثل عربسـتان، اسـترالیا، ژاپن 

و یـا حتـی خـود عمـان کـه شـاید برانکـو نیـز بـرای مقابلـه بـا ایران 

انگیزه هایـی داشـت کـه خـدا را شـکر ایـن کشـور هـم در گـروه مـا 

نیسـت؛ در گـروه مناسـبی قـرار گرفتیم.« 

مهدی پاشـــازاده، مدافع اسبق تیم ملی و پیشکسوت فوتبال ایران درباره 

گروه بنـــدی تیم ملی فوتبال ایران در رقابت های مقدماتی جام جهانی در 

منطقه آســـیا به »فرهیختگان« گفت: »به نظر من در گروه خوبی افتادیم 

و نســـبت به آن یکی گروه شـــرایط و وضعیت بهتر است و باز هم همه چیز 

دســـت خودمان است و همین که با کره جنوبی افتادیم برایمان بهتر شد، 

چون آنها همیشـــه ازلحاظ روحی و روانی کم آورده و در این ۱۰، ۱5 ساله 

اخیر همواره درمقابل کره جنوبی عملکرد بهتری داشتیم. سایر تیم ها نیز 

به نسبت رقبای مناسبی هستند، ازجمله عراق که در مرحله قبلی هم با ما 

همگروه بود و با این تیم بازی کردیم و می دانیم ســـطح و توان فنی این تیم چقدر است و به 

همین نسبت معتقدم من بعد نمی توان روی تیم های دیگر چندان حساب باز کرد. البته درست 

اســـت که فوتبال است و امکان دارد اتفاقات دیدار مقابل بحرین و عراق در دور رفت مرحله 

قبلی رقابت ها تکرار شود و همان طور که در این بازی ها خوب نبودیم چه بسا خدای ناکرده 

این ماجرا ها تکرار شود، با این حال فعلا زمان لازم را داریم و فقط باید خوب تدارک ببینیم.«

وی ادامه داد: »طبق آخرین اخباری که شنیدم، تا آن زمان هم از بازی های دوستانه و تدارکاتی 

خبری نیست و این خیلی بد است. اصلا شرایط خوب نیست و نمی دانم چرا این اتفاقات در 

فوتبال می افتد، درحالی که در والیبال یا رشته های دیگر به راحتی تیم های ملی اردو برگزار 

کرده و بازی تدارکاتی انجام می دهند، اما در فوتبال از این خبرها نیست و دارد به این رشته 

ظلم می شود و نمی دانم چرا از بازی های دوستانه و تدارکاتی برای تیم ملی خبری نیست.«

مهدی پاشازاده درباره اینکه اگر اماراتی ها میزبان متمرکز رقابت ها شوند می توانند درصورت 

میزبانی خود را به عنوان یک مدعی معرفی کنند، گفت: »واقعا در این مرحله از رقابت ها هیچ 

حریفی ساده نیست، اما بالاخره روی کاغذ ما شانس اول صعود را داریم و تیم خوبی هم برای 

تحقق این امر دراختیار داریم و باید خوب کار کنیم و تدارک خوبی ببینیم و ان شاءالله تا آن 

زمان کســـی دچار مصدومیت نشود و همه ملی پوشان روی فرم و در بهترین حالت ازلحاظ 

آمادگی جســـمانی باشند که حتما با این وضعیت شانس اول خواهیم ماند، اما همان طور 

که گفتید، بحث میزبانی هم مطرح اســـت که معتقدم به احتمال زیاد میزبانی را به امارات 

خواهند داد، چون وضعیت بهتری دارد. اگر امارات میزبان شـــود، شـــرایط میزبانی به سود 

این کشور شده و آنها می توانند از این شرایط به نحو احسن استفاده کرده و خود را در قامت 

یک مدعی صعود نشان دهند و مطمئنا این هم کار را سخت خواهد کرد. بالاخره بازی ها در 

خانه حریف برگزار خواهد شد، با این حال از آنجاکه تیم های سوم شانس صعود را دارند، اگر 

بازی ها در کشور امارات برگزار شود، این امر برای این کشور خوب خواهد شد و مطمئنا آنها 

از شانس زیادی برخوردار می شوند و سعی می کنند برای زنده نگه داشتن امیدهایشان یکی 

از رتبه های دوم و سوم را به خود اختصاص دهند.«

وی دربـــاره اینکه تیم ملی فوتبال ایران بعد از رقابت های مقدماتی جام جهانی9۸ و بازی 

خاطره انگیز مقابل اســـترالیا دیگر با این کشور هیچ دیدار تدارکاتی رسمی برگزار نکرده و 

به نظر می رســـد خاطرات دیدار آخر به این ترتیب انگار قرار است برای همیشه زنده بماند، 

گفت: »درست است، انگار همه چیز دست به دست هم داده تا آن بازی تاریخی و خاطراتش 

به عنوان آخرین بازی دو تیم فعلا ماندگار باشـــد. معلوم نیست شاید در 

۴ سال دیگر این اتفاق بیفتد، اما تا به امروز که این اتفاق نیفتاده و باید 

صبر کنیم و ببینیم بالاخره این دو کشـــور چـــه زمانی دوباره باهم بازی 

خواهند کرد.«

مدافع اســـبق تیم ملی درباره اینکه به نظر می رســـد برخی جریان های 

پشت پرده اجازه نمی دهند ایران با عربستان و کره جنوبی با ژاپن در این 

رقابت ها همگروه شـــوند؛ چراکه در ادوار اخیر این اتفاق نیفتاده است، 

تاکید کرد: »وقتی آن افتضاحات در فیفا بر ســـر قرعه کشـــی ها و برخی 

جریان های دیگر به وجود آمد و پشـــت پرده آنها افشا شـــد، یعنی وقتی در سطح فیفا آن 

اتفاقات می افتد، دیگر در آسیا این مسائل خوراک شان است. احتمال این مسائل وجود 

دارد و من هم آن را رد نمی کنم و واقعا شـــاید شـــرایطی را پیش بیاورد که این تیم ها با هم 

همگروه نشـــوند، اما در هرصورت فرقی هم نمی کند و شما باید در ادوار مختلف یا با ژاپن 

بازی کنید یا با کره جنوبی و من هر دو تیم را در یک سطح می بینم، اما قرعه برای ما افتاد، 

چون می شد که ما در آن گروه با عربستان- که خودش یک قدرت محسوب شده یا استرالیا 

که می توانست کار ما را سخت کند- همگروه شویم، اما خدا را شکر در این گروه افتادیم.«

وی درباره شرایط سوریه و لبنان یادآور شد: »این دو تیم را مدعی نمی دانم؛ تیم هایی هستند 

که تاثیر آنها بیشتر روی میانگین گل زده برای تیم های مدعی صعود محسوب شده، اما بازهم 

نمی توان در این مرحله تیم ها را دست کم گرفت .«

پاشازاده درباره اینکه بالاخره قرار شد تیم ملی فوتبال ایران با اسکوچیچ به کارش ادامه بدهد، 

تاکید کرد: »من قبلا هم گفتم اگر اسکوچیچ در این سطح نبود، چرا اصلا به عنوان سرمربی 

تیم ملی انتخاب شد، اما حالا که تیم را بالا آورده و روحیه بچه ها هم در شرایط مطلوبی قرار 

دارد، نباید وقت را از دســـت بدهیم و اگر می خواهیم برنامه ریزی کنیم آن هم در شـــرایطی 

که معلوم اســـت پول نداریم و فدراســـیون فوتبال مشکل مالی دارد، پس باید این تصمیم را 

می گرفتیم و فعلا باید با او ادامه بدهیم تا ببینیم در آینده وضعیت چه می شـــود. اگر مربی 

خوبی گیر بیاوریم که در سطح عالی باشد که خب چه بهتر.«

وی در پاســـخ به این سوال که کارشناسان عقیده داشتند کیفیت بازیکنان در مرحله قبل 

باعث صعود تیم ملی شده و نه دانش و فنی مربیان، گفت: »به هرحال کیفیت بازیکنان در 

هر تیمی تاثیرگذار اســـت و در همه تیم های ملی کشورهای دیگر هم کیفیت ملی پوشان 

آن کشور تاثیرگذار است و کیفیت بازیکنان خیلی مهم است. درواقع موضوع پایه، همین 

کیفیت بازیکنان است. الان هم خیلی وقت نداریم، البته اگر برنامه ریزی و فلسفه داشته 

باشـــید می تواند امر خوبی محسوب شود؛ یعنی بروید یک مربی بیاورید که فلسفه داشته 

باشد و این هم منوط به آن است که پولش را داشته باشیم و تازه باید به این مربی امکانات 

بدهیم، این درحالی است که می خواهیم مازراتی سوار شویم، اما پول بنزینش را نداریم. 

این جریان فوتبال ماســـت، چون باشـــگاه های ما همه ورشکسته هستند و زورکی داریم 

همه چیز را ســـرهم بندی می کنیم و فوتبال را سرپا نگه می داریم و ادامه می دهیم و با این 

وضعیت این کادر و مربیان از سرمان هم زیاد هستند .«

نصرتی در گفت وگو با »فرهیختگان«: حفظ اسکوچیچ حرکت مثبتی از سوی فدراسیون بود 

این تیم می تواند به مرحله حذفی جام جهانی برسد
شاید برانکو برای بازی مقابل ایران انگیزه های زیادی داشت

پاشازاده در گفت وگو با »فرهیختگان«: با این وضعيت اسکوچیچ از سرمان هم زیاد است

با میزبانی امارات کار سخت می شود، اما شانس اول صعودیم
در گروه خوبی افتادیم، اما مراقب باشیم ماجرای بحرین و عراق تکرار نشود


